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Van de redactie

Voor u ligt al weer de maart editie van
het CDA Contactblad voor Borger
Odoorn. Velen van bestuur en fractie
hebben weer hun best gedaan om u een
interessant lees halfuurtje te geven.
We hopen natuurlijk ook dat u (weer)
enthousiast wordt.
Hier  is echt alle aanleiding  toe zo
willen we u als redactie graag
verzekeren.
Er zijn echt allerlei nieuwe, of liever
vernieuwde, ideeën gelanceerd om de
komende verkiezingen voor de
gemeenteraad als CDA weer helemaal
terug te komen.
Onze voorzitter Jan Top vertelt u in deze
editie over alles wat we doen om ons
beter te profileren, vooral ook op lokaal
niveau.
Verder herhaalt hij nog eens de
uitgangspunten  als  solidariteit,
gespreide verantwoordelijkheid en
gerechtigheid, die we als CDA hanteren
en die ons  lief zijn.
Natuurlijk vertelt hij ook iets over de
komende verkiezingen en de
voorbereidingen die volop gaande zijn.
Harko  Braam ons  raadslid  schreef  iets
over de vernielingen die ook de
afgelopen jaarwisseling weer hebben
plaatsgevonden en die ook weer veel
geld hebben gekost.
Met de komende kroning van onze
kroonprins Willem Alexander tot koning
schrijft Harko iets over vragen die het
CDA heeft gesteld over een
kroningsboom die mogelijk  in het
verleden in BorgerOdoorn is gepland
en we ook nu weer graag zouden willen
planten.

U vindt een stukje met informatie over
de mogelijkheid om te gaan werken in
Duitsland, hier juist over de grens. Voor
mensen die nog werk zoeken zeker even
lezen.
U vindt een stukje over een werkbezoek
wat we hebben afgelegd bij een
middelgrote aannemer hier in Nieuw
Buinen.
Van onze eigen Drents 2de Kamerlid
Agnes Mulder vindt u een stukje over
een CDA pleidooi om duurzame energie
op lokaal niveau te gaan stimuleren.
Uw secretaris heeft het tenslotte in zijn
bijdrage over alles wat we als bestuur
en fractie de laatste maanden hebben
gedaan en welke ontwikkelingen ons
bezig houden.

Natuurlijk vindt u in deze editie een
uitnodiging voor de  Jaarvergadering die
gehouden zal worden op 27 maart 2013
in het Anker in Borger.
We hebben een jonge enthousiaste
spreker uitgenodigd voor het gedeelte
na de pauze.
Allemaal komen dus !!

Bert en Ifonna van Maanen
redactie.
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 Solidariteit.
 Ieder mens telt.
 Iedereen!
 Geen onderscheid geloof, ras of
  afkomst.
 Zorg voor de zwakkere.
 Alleenstaande, gezin, buurt,
  dorpsgemeenschap en samenleving.
 Nederland, Europa en Wereldwijd.
 Wonen, welzijn, werken, leven en
  gezondheid
 Samenleven: samen kunnen we mee.

 Rentmeesterschap

 Duurzaamheid en milieu
 Leefbaarheid
 Grondgebied BorgerOdoorn
 Ook wereldwijk
 Gebruik, beheer en onderhoud van
  de aarde
 Bronnen: zon, wind en grondstoffen
 Natuur en recreatie
 Agrarische en  industriële sector
 Wegen, water en bebouwing

 Gespreide verantwoordelijkheid
 Eigen verantwoordelijkheid
 Burgers: individu, persoon, gezin en
    collectief
 Publiek: overheid, gemeente, provincie,
   rijk en Europa
 Privaat: commerciële en dienstverle
   nende organisaties
 Klein en groot (ZZP tot multinational)
 Semioverheid (waterschap)
 Verenigingen
 Voor wat, hoort wat.
 Meedoen naar vermogen (school, werk,
  kennis)

 Publieke gerechtigheid
  Onafhankelijke  rechtspraak
 Recht doen en onrecht bestrijden
 Wetgevende, uitvoerende en rechtelijke
     macht  (trias politica)
 Wet en regelgeving op allerlei terreinen
   (verkeer,  sociaal, gezondheidszorg,
  financiën enz. )
  Persoonlijk  en  collectief
 Waarden en normen
 Zo gaan we met elkaar om.

Jan Top
14 febr 2013

Vier ijkpunten
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Ons CDA profiel

Bestuur en fractie CDA BorgerOdoorn
hebben afgesproken om ons het
komende jaar helder en duidelijk te
profileren. In januari hebben wij een
start gemaakt met twee wekelijkse
publicaties  in WeekInWeekUit.
Een verslag van een werkbezoek en een
eigen rubriek met actuele CDA
informatie.  Belangrijk om te laten zien
waar het CDA in onze gemeente Borger
Odoorn voor  staat.  In ons dagelijks
politiek handelen we vanuit onze vier
uitgangspunten. In het CDA beleid staan
vier kernwoorden centraal waarvoor wij
nadrukkelijk oog willen hebben. Een
hedendaagse toepassing, geïnspireerd
door onze Christelijke traditie.
Deze wil ik nog eens noemen. Want het
zijn  ijkpunten voor onze politieke
keuzes.
We willen oog hebben voor:
 Onze medemensen:  samen met
(mede)mensen leven, wonen en werken.
Dit  in solidariteit
 Onze aarde:  samen de aarde
zorgvuldig en duurzaam beheren,
onderhouden, bewerken en
  doorgeven. Rentmeester zijn.
 Onze verantwoordelijkheid: samen
verantwoordelijkheid dragen  als mens,
organisatie en overheid.
  Dit doen we  gespreid en
onderscheidend. Gespreide
verantwoordelijkheid

 Onze rechten en plichten:  erkenning
voor onze rechtstaat, tegengaan van
onrecht  en werken aan    een
rechtvaardige  samenleving. Dit  is
publieke gerechtigheid

In hun onderlinge samenhang zijn dit
ijkpunten voor onze politieke keuzes.
Verderop nog een nadere uitwerking.

Landelijk en provinciaal zit het CDA in
de oppositie. In BorgerOdoorn nemen
we verantwoordelijkheid in het college.
Frits Alberts, als wethouder geeft hier
op een goede manier gestalte aan. Dit
blijkt ook uit de reacties uit de raad
over de WMO. We zijn coalitiepartij.
Het bestuur is zich aan het
voorbereiden op de verkiezingen. Er
wordt een vertrouwenscommissie
ingesteld voor de kandidatenlijst en een
programcommissie voor het
verkiezingsprogramma.
Er is dus werk aan de winkel.  Maar er
zijn ook actuele zaken die spelen.  Ik
noem o.a. de windmolens.  U vindt een
verslag van de ledenvergadering die
ging over de windmolens.

Op onze  jaarlijkse  ledenvergadering op
woensdag 27 maart kijken we terug op
vorig jaar en de plannen voor het
komende jaar. Ik reken op uw
aanwezigheid.

Jan Top
voorzitter
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Op het moment dat ik met dit verslag
begin realiseer ik me dat het alweer
maart  is  en  daarbij  alweer bijna
lente. De tijd vliegt en dus moet het
bestuur haast maken.
Ja, … we moeten haast maken want
over een jaar hebben we de
gemeenteraadsverkiezingen.
En die gemeenteraadsverkiezingen in
2014 moet het CDA goed voorbereid
tegemoet gaan want de laatste
verkiezingen is het niet goed gegaan,
daar zijn we het over eens.

We kunnen u gerust stellen we zijn al een
aardig  tijdje bezig om nu ook lokaal al
beter uit de verf te komen. Het bestuur
heeft besloten om meer aandacht te
besteden aan het contact met de kiezer.
Daarom komen we nu maandelijks met een
eigen rubriek in WeekInWeekUit.
We hebben er PR deskundigen bij
betrokken en de eerste tekenen wijzen er
op dat we met een maandelijkse rubriek
meer aandacht van de kiezer krijgen voor
wat we als CDA BorgerOdoorn zoal
bereiken en tot stand brengen.

Van de
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Hier zal CDA BorgerOdoorn zeker mee
doorgaan want we verdienen die
aandacht ook en we zijn in het verleden
ook vaak veel te bescheiden geweest, zo
realiseren we ons.
Ondertussen zijn we ook druk bezig om
de gemeenteraadsverkiezingen 2014
voor te bereiden. Er wordt in deze dagen
een vertrouwenscommissie gevormd die
de kandidaten zal gaan selecteren en er
wordt een programcommissie
samengesteld die zich zal gaan buigen
over het GR verkiezingsprogramma CDA
BorgerOdoorn.
De functioneringsgesprekken met de
zittende raadsleden en
raadsassistenten vinden ook  in deze
dagen plaats of  zijn ondertussen al
afgerond.
Het bestuur is ook blij met veel jong ( of
in ieder geval jonger ) talent wat zich
deze dagen aanmeldt om de handen uit
de mouwen te steken voor het CDA.
Op de komende Jaarvergadering zal u
dat merken en u moet daar dan ook
zeker niet verstek laten gaan. We gaan
in deze  vergadering weliswaar  afscheid
nemen van  Jan Wijnholds als
penningmeester maar we krijgen ook
weer veel terug.
Natuurlijk willen we ook in deze
Jaarvergadering  Jan Wijnholds  zeer
hartelijk  danken  voor  zijn  jarenlange
financiële controle op onze uitgaven en
inkomsten.

Op deze Jaarvergadering, te houden op
27 maart, hebben we voor het gedeelte
na de pauze de voorzitter van CDJA
Drenthe uitgenodigd voor een
spreekbeurt en geloof me …….die is
enthousiast. Ik zou iedereen willen
aansporen om deze Jaarvergadering te
bezoeken en voor het gedeelte na de
pauze uw kinderen te enthousiasmeren.
Het bestuur van CDA BorgerOdoorn is
er dan ook van overtuigd dat het CDA
nog niet kan worden afgeschreven en
we gaan vol enthousiasme verder met
onze visie op deze maatschappij en
onze samenleving.
Zo is er ook een initiatief van CDA
Friesland die voorstelt dat we de
komende gemeenteraads verkiezingen
moeten gebruiken om het Rijnlands
economisch model terug te krijgen in
Nederland. We hebben dat model in de
jaren 70 onder aanvoering van de
Engelse premier Margaret Thatcher, en
onder protest van CDAminister Jelle
Zijlstra, verlaten en we zijn achter de
Engelsen en Amerikanen aan gegaan in
het Angelsaksische model. We hebben
ondertussen signalen genoeg gehad dat
we weer naar de menselijke maat terug
moeten. Ook CDA Drenthe wordt op dit
moment voor dit voorstel gewonnen en
het bestuur CDA BorgerOdoorn zal dit
ook zeker serieus in overweging nemen.
Al met al, ik hoop dat u het merkt, er is
weer volop leven in de CDA brouwerij.

Bert van Maanen,
Secretaris CDA BorgerOdoorn

 bestuurstafel
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Deze bijeenkomst werd gehouden op 6
februari 2013  in zaal Horeca Spa te
Tweede Exloermond.  

Welkom door Jan Top in het bijzonder
Teun Wijbenga en Henk Brink
(aanwezig 22 personen)

MKA : Bert van Maanen, Greetje de
Vries

Jan Top legt uit dat deze avond bedoelt
is om elkaar te informeren. Er worden
dus geen besluiten genomen.

De mensheid gebruikt veel meer
energie dan vroeger. Fossiele
brandstoffen nemen af Co2 uitstoot
neemt toe. Maar we blijven energie
gebruiken.

Wat kunnen we doen aan het winnen
van energie met wind, water, zon en
biogas. En hoe kunnen we besparen.
Nu moeten we kijken naar nieuwe
bronnen. Er gebeurt hier in
BorgerOdoorn ook het nodige. Dus
dichtbij.

De fractie zal een standpunt in moeten
nemen over hoe gaan we hier mee om.

Viertal uitgangspunten CDA: oog voor
onze medemens; oog voor onze

aarde; verantwoordelijkheid; onze

rechten en plichten.

Jan Top leest een stukje over ijdelheid
door Prediker, de aarde blijft bestaan,
ondanks het najagen van wind.

Henk Brink , ambtenaar bij onze
gemeente, schetst ons zijn loopbaan bij
de gemeente Borger vanaf 1981 en vanaf
1998 bij BorgerOdoorn, houdt zich nu
bezig met strategische zaken die vaak
politiek  beladen  zijn.

In chronologische volgorde verteld hij hoe

we tot de huidige situatie zijn gekomen:

2003 is er een verzoek gekomen bij
college inzake windmolens. Het
toenmalig college gaf aan windenergie op
land niet te zien zitten. Ze wilden dus
geen medewerking verlenen. Het college
stelde de gemeenteraad voor de eerst
komende vijf  jaar geen discussie over
windenergie in de gemeente te voeren,
maar de raad ging daar niet in mee.

1 juli 2008 is de Wet op de Ruimtelijke
Ordening vernieuwd. De gemeenteraad
maakt een structuurvisie.
De provisie  is toen (interactief) bezig
gegaan met de omgevingsvisie. Daarbij  is
er nooit een discussie geweest over
windenergie in onze gemeente, Emmen en
Coevorden waren toen inbeeld
In die plannen stond gemeente Borger
Odoorn niet als zoekgebied voor
windenergie.

2009 voorontwerp . In het voorontwerp
omgevingsvisie  staat  ineens  dat
windenergie wel toestaan is in gemeente
BorgerOdoorn. Het college stuurt een
brief naar het provinciaal bestuur. Die
zeggen dat ze dat eruit zullen halen (9
102009).

CDA ledenhoring
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Bij de, begin 2010, bij
gemeenteraadsverkiezingen was
windenergie dan ook geen item.

2 april 2010

De omgevingsvisie wordt vastgesteld
door gedeputeerde staten. Toen stond
gemeente BorgerOdoorn er nog wel in
als zoekgebied voor windenergie. Mevr.
Haarsma gaf (schoorvoetend) aan de
wethouder Bruintjes aan dat we er dus
wel instonden!
2 juni 2010 is de omgevingsvisie door
de staten vastgesteld met o.a Borger
Odoorn als zoekgebied.

272010 Henk Brink Zwolle werd naar
Zwolle verzocht. En daar werd hem
ambtelijk medegedeeld over de Rijks
Coördinatie Regeling die geldt bij meer
dan 100 MW. En dat er 400600 MW
aan initiatieven lagen in het door GS
aangegeven zoekgebied.

sept. 2010 Dat is door het college
bestuurlijk opgepakt , samen met
Haaksma  en  Klip
Vervolgens kwamen in Exloo mensen
van het ministerie met de mededeling
dat er in 2020 6000 MW in Nederland

op land aan windenergie gerealiseerd
moet zijn. Op dit moment zat de
gemeente volop in de
windmolendiscussie.

Als we nu bij 0 optie blijven is dan de
Rijks  Coördinatie  Regeling  alsnog  van
toepassing?
Maar we hebben te maken met een
bevolking die faliekant tegen is gezien
de twee informatiebijeenkomsten.
Dus stel we gaan voor de nuloptie. Dan
verwachten we het grote plan van de
RCR alsnog door de rijksoverheid.
Daarom ging college niet voor de
nuloptie. Maar om toch regie in handen
krijgen kwam het college daarom met
een tegenplan. De gebiedsvisie.
De gebiedsvisie is opgebouwd uit een
aantal bouwstenen.

 Transparant naar burger communiceren,

maar er is totaal niet gecommuniceerd en

er is geen enkele dialoog meer mogelijk

(buro Oterdam)

  De tweede bouwsteen: participatie

door het gebied. Kijken welke

mogelijkheden er zijn voor participatie.

 De derde bouwsteen: bureau rom3d

maakt een visualisatie. Er kunnen

verschillende vormen van

windmolenparken zijn. Daaruit kwam de

clustervorm als beste manier naar voren.

In dit hele proces is Platform Storm
ontstaan en als overkoepeling
Tegenwind Veenkoloniën. Die hebben
ook drie bijeenkomsten georganiseerd.

inzake windmolens
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vervolg  leden horing >>>

Nu is de ontwerp gebiedsvisie klaar en
staan de drie windmolenplaatsen,
waarvan twee in gemeente Borger
Odoorn aangegeven.

27032012 is een en ander aan de
bevolking getoond

1812 2012 de ontwerp gebiedsvisie
(praatstuk( ter inzage gelegd

15 januari 2013 zit de zaal vol in
Valthermond.(500 personen) De
gemeente probeert uit te leggen dit als
minst slechte variant te zien. Maar dit
verhaal kwam niet meer over. Innerlijke
emotie overheerste. Inwoners willen
gaan voor de nuloptie.

17 januari 2013 in Aa en Hunze hetzelfde
beeld.(500 personen)  Op beide
avonden werd dit stuk als minst kwade
gepresenteerd, dit kwam niet meer over
bij de burgers, die wilden slechts de 0
optie
Tot zover de loop der gebeurtenissen

Wat is vanavond wijsheid????

De ontwerpgebiedsvisie ligt ter inzage
tot 12 februari van dit jaar. Eind maart
/ begin april gaat het ontwerp
gebiedsvisie met reacties terug naar
college. Na de vakantie in het vroege
najaar ligt er een politieke rol voor de
gemeenteraad. Die zal zich uit moeten
spreken over het niveau. Wel of niet de
0 optie. Verliezen we daarmee de grip.
Maar de stem van de burger?
De kernboodschap van het college is
dat men niet aan alle kanten
windmolens wil  zien.

Frits Alberts ter aanvulling: 280 max.
MW in Drenthe. De provincie zegt dat

dat  moet dat in het zoekgebied.
Teun Wijbenga: De provincie werd ook
overvallen door RCR plannen. Den Haag
werkt volgens een nieuwe bestuurlijke
manier. Slikken of stikken.
Er staat geen aantal MW in de
omgevingsvisie.

Discussie  en Vragen:

Koos Levenga: nu is de gebiedvisie nog
een praatstuk. Wanneer (concreet plan)
is daar niets meer aan te doen?
Bestemmingsplan. ter inzage, rechter
etc. gemeenteraad stelt wel de
structuurvisie vast. Het wordt een
belangrijk punt voor de verkiezingen.

Christ Meulendijks: als provinciale
staten stuk niet accepteert wat dan?
kan dit of is het al een gelopen race.
(antw. er is al een besluit genomen. dus
wel gelopen race)
In de tweede kamer steeds meer
discussie over rendabel.  Kan de 2e
kamer nog van het plan van
windenergie af stappen? (antw. op dit
moment is het wel rendabel, de
verwachting is niet dat de 2e kamer op
zijn schreden terugkeert.)
BertJan Arends: wat kosten die molens
nu precies? (ant. 3MW ca. 2 miljoen.
Het is niet bekend hoeveel subsidie
hierop zit) Zie  tabel hiernaast

Peter Venniker: hoe gaat het als er
landelijk  niet  voldoende  initiatieven
zijn? (antw. dat is nog niet duidelijk).
Herman de Vries: Brief met mededeling
over plannen windmolenparken naar
omwonenden. Timing erg slecht voor de
feestdagen. Waarom op dat moment?
(antw. door onvoorziene zaken is de
planning opgeschoven. En met dit soort
zaken is de planning nooit goed.)
vraag aan Wijbenga. Waarom  is  er
niets onderzocht op de Hondsrug?
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::

(antw. gekeken naar optimale plek door
windkaarten. En dat is hier).
Waarom niet in andere gemeenten onze
mW plaatsen, omdat die wel willen?
(antw. Wijbenga.  jaar 2020  is de grens.
Daarna wordt naar die andere
gemeenten gekeken).

Tjakko Smith: overal in Nederland en
andere landen staan veel molens.
Waarom is men er hier zo op tegen?
Antw. Verstoring woongenot,
waardedaling  huis

Wim Bos  is tegen. Hij  is civiel
technicus geweest. Veel met fundering
van windmolens bemoeid. Hij  is van
mening dat er inmiddels betere manier
zijn om energie te winnen. Hij geeft ook
aan dat het belangrijk is om de
sloopkosten met de procedure mee te
nemen. Windenergie is volgens hem de
verkeerde weg. (antw. H. Brink: nut en
noodzaak is bepaalt door de 2e kamer.
De reactie van mensen is verstoring
van woongenot, leefomgeving,
waardedaling woning. Makelaars
bevestigen de waardedaling. Maar
monitoring van de gemeente geeft aan
dat naast het effect van de crisis er
geen effect door plannen voor
windenergie is gemeten. Dit beeld is
wel vertroebeld door de nieuwe
hypotheeksituatie.

Koos Levenga: Mevr. Bakker rapport over
geweldig gebied. Recreatie versterken.
Windmolens hebben mogelijk negatief
effect op recreatie.

Herman de Vries WIE? maak bekend wie
voor windmolens is. (antw. H. Brink: in
Gasselternijveen zei dhr. Bulder dat
Drenthe wordt gekenmerkt door het
beeld van rust en ruimte maar het
belangrijkste  is  naoberschap. Maar we
hebben initiatiefnemers en
tegenstanders en mensen daar tussen in.
Het noaberschap is verstoord. Kinderen
krijgen geen uitnodigingen voor feestjes
van de andere partij meer. Er kreeg zelfs
iemand een mes in zijn brievenbus).
Jan Top geeft aan dat draagvlak en
saamhorigheid  toch erg  belangrijk  zijn.

BertJan Arends: informeert naar een
onderzoek van de  provincie Drenthe
over hoe willen Drenten wonen. Staat
hier iets in over windmolens? (antw. T.
Wijbenga. bovenaan stond de
leefbaarheid. Windmolens kunnen effect
hebben op leefbaarheid).

Christ Meulendijks: kunnen
windvliegtuigjes een alternatief zijn. Je
ziet ze niet, hoort ze niet en ze zijn veel
goedkoper. Kan dit overwogen worden?
hoe gaat men hier mee om? >>>
vervolg ledenhoring>>>

Windmolenpark  van  15  mW.

  [*  | Tekst.WMF



10

(antw. H.  Brink: windenergie op land
moet er komen heeft de overheid

beslist).

Stel de gemeenteraad zegt nee, geen
windmolens. Wat zijn dan de mogelijke
consequenties. In hoeverre heeft Henk
Kamp geduld? Wanneer zou hij de RCR
doorvoeren? (H. Brink: de 280 MW moet
voor 1 januari 2014 geregeld zijn. Geen
idee wat er daarna gebeurd als het niet
tijdig geregeld  is).
Frits Alberts: De provincie heeft die
afspraak met minister Kamp gemaakt.
Misschien moeten we de provincie de
opdracht geven met Groningen te
overleggen wat die aan onze 280MW
kunnen uitvoeren. Er zal een soort van
maatschappelijke acceptatie moeten
zijn. Dit punt zal zeker de verkiezingen
gaan bepalen. Pak  je eigen rol als
gemeenteraad. De raad heeft de ruimte
om een eigen oordeel te vellen.

Roelof Tuin: Participatie. Kansen voor
dit gebied. 20% van het rendement moet
teruggaan naar de gemeenschap.
Daardoor minder last door het
participeren. Er gaat door de
windmolens wel  veel  subsidie naar dit
gebied. Alles ook eens van de andere
kant bekijken.
Heeft de gemeenteraad ook
mogelijkheden om eisen te stellen waar
men zich aan moet houden bijv. m.b.t.
de minimale afstand tot woningen.
(antw. H. Brink: de gemeenteraad kan
geen 1000 meter bepalen als de wet 500
bepaald. Participatie kan men bepalen
maar  in overleg met initiatiefnemers.
Dat moet dan ook juridisch geregeld
worden  (privaatrechtelijk)).

Harko Braam: Buma zit nu in de
oppositie. Die geeft aan: niet alleen nee
zeggen maar ook met alternatieven
komen. We hebben tot 2020 de tijd om
die 280MW neer te zetten. We kunnen

ook in overleg met andere provincies of
zij een deel kunnen overnemen. Ook
andere vormen van energie aandragen.
Aardwarmte, Getijdenstroom, Osmose,
Of aan acceptatie werken. (H. Brink: de
rijksoverheid heeft daar geen

boodschap aan).

Hierover Greetje de Vries bevraagd, en
die stuurde voorafgaand aan de
vergadering:

Over windmolenparken groter dan 100
megawat kan het Rijk beslissen. Dan
valt het onder de
Rijkscoordinatieregeling.  De  provincies
hebben echter een taakstelling met het
Rijk afgesproken en zullen daarvoor
plannen indienen. De minister heeft
zich als tegenprestatie gecommitteerd
aan de voorstellen die de provincies
zullen doen. Dus zal Kamp tot die tijd de
plannen van de boeren in de omgeving
aanhouden. Ze komen pas weer boven
water als de taakstelling niet wordt
gehaald. Tenminste.....als iedereen zich
aan de afspraken houdt.
Wat me erg verbaasd is dat de visie per
gemeente locaties bevat. Waarom niet
eerst gekeken wat er in Emmen kan
(aansluiten  bij  Duitse
windmolenparken wellicht) of wat er in
Noordelijk verband opgepakt kan
worden. In mijn tijd was Groningen ook
best bereid om een stuk taakstelling
van Drenthe indien nodig in de
Eemshaven te realiseren. Werd niet van
de daken geschreeuwd, maar in
onderling overleg was en is veel
mogelijk. Waarom niet gekeken om het
langs verkeersassen te plaatsen, denk
aan de A28 of N33. In alle gevallen treft
het veel minder mensen.
En ja, ik ben het met je eens dat de
ellende begonnen is met een
ondoordachte beslissing van de Staten
bij het POP.
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Succes woensdag en zoals al eerder
gezegd: ik wens de fractie wijsheid
toe. Niet makkelijk.
Greetje

T. Wijbenga: De commissie onder
de provinciale staten onthoudt zich
van een oordeel zolang de
inspraakprocedure  loopt.

Peter Venniker: goed idee om de
kansen te benoemen.

Riette Wollerich: je bemoeit je dan
met economische belangen.

BertJan Arends vindt dat het hele
gebied overlast heeft voor de
‘dikke’ winst van slechts enkele
boeren.
Roelof Tuin. De boeren delen de
opbrengsten met elkaar. Zonder
subsidies zouden de windmolens er
zeer waarschijnlijk  niet  komen.

BertJan Arends stoort zich aan het
verstoorde noaberschap met name
met betrekking tot de
buitengesloten kinderen. Ook
vermindert woongenot is kwalijke
zaak
Jan Top:  afsluiting
Plannen  verkopen  aan  stadskanaal,
geen voortijdige mening geven om
de inspraak niet voor de voeten te
lopen.

Opgetekend door:
Westdorp, Ankie Huijing
Bronneger, Harko Braam



12

Van CDA site 16  januari 2013
Tijdens de begrotingsbehandeling van
Economische Zaken voerde Agnes
Mulder het woord namens het CDA. Zij
ging in haar inbreng onder andere in op
de visie van het CDA op energie en

duurzaamheid. Ook reageerde zij op de
duurzaamheidsparagraaf  in  het
regeerakkoord.
Mulder: “Het CDA wil bouwen aan een
duurzame samenleving en economie die
gedragen worden van onderop waarbij
overheid en inwoners partners van
elkaar zijn. Waarbij de overheid de
samenleving dient en haar
verantwoordelijkheid geeft. Wij streven
naar  een  circulaire  economie waarin
afval wordt hergebruikt als grondstof.
De visie van het CDA op energie en
duurzaamheid  laat zich langs twee
sporen schetsen. In de eerste plaats
moet de overheid de ambitie hebben het
energiebeleid  lokaal  te willen
verankeren. In de tweede plaats moet de
overheid ook de ambitie hebben om te
streven naar vergaande Europese
integratie van het duurzame
energiebeleid.”
In de samenleving zijn er tal van
initiatieven waarin  inwoners,  al  dan
niet verenigd in een energiecoöperatie,
met elkaar energie besparen. Ook
wekken ze duurzame energie op met
zonnepanelen of windturbines. Het CDA
is enthousiast over deze  initiatieven.

Mulder: “Dit is de samenleving zoals we
die graag zien: betrokken inwoners die
met elkaar de handen uit de mouwen
steken en met elkaar bijdragen aan een
schonere leefomgeving.”
Tijdens het debat diende Mulder een
aantal moties in. Voor de overgang naar
een duurzame samenleving is de inzet en
betrokkenheid van burgers hard nodig.
Om die overgang te ‘verankeren’ in de
maatschappij diende Mulder een motie
in waarin zij de regering oproept om
met een plan te komen waarin 3 punten
worden uitgewerkt: 1) een visie op de
sturende en ondersteunende rol van de
overheid, 2) een strategie om inwoners
bij lokale duurzame energieprojecten te
betrekken, en 3) een programma om
lokale duurzame energie initiatieven te
ondersteunen en mogelijk te maken.

CDA-pleidooi om duurzame energie op

lokaal niveau te stimuleren

Door: Agnes Mulder
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Kroningsboom ter ere

van de nieuwe koning

In de raad van 7 februari  hebben we
als CDA fractie    in het vragenhalfuur
van de Raad een vraag gesteld over de
KRONINGSBOOM.
Onderzoek leerde dat op dit moment
niet boven water te halen is  waar de
Juliana boom en de Beatrix boom staan.
Het is ook niet bekend of ze wel geplant
zijn.
Is er onder onze lezers wellicht iemand
die hierover iets meer kan vertellen?
Het volgende kwam tot nu toe uit het
onderzoek:
Voor zover ik weet zou er een
Wilhelminaboompje bij de Deugniet
staan en een Wilhelmina boom, geplant
door hare hoogheid, in het bos richting
Ees.
Een zandweg aan de zuidoost kant van
Valthe heet de Koningsweg. In het kader
van de Landinrichting zijn hier een 40
tal  Koningslindes  (Tilia  europaea
‘Pallida’) aangeplant. Er zit een verhaal
achter.
Dit verhaal krijg ik nog van Harrie Berg.
Het gaat over Napoleon en of een
Koning Willem de zoveelste. Wordt
vervolgd.

De lindeboom werd bij de Kelten en de
Germanen gezien als heilige boom. De
godin Freya zou er zich in vestigen. De
geest van de linde gold als beschermer
voor huizen, bronnen en kerken. Ook
later werd de lindeboom als ‘goede
boom’ beschouwd. Huwelijken werden
gesloten onder de linde; de duimen van
de geliefden werden dan in de bast
gedrukt. Een lindetak zou tevens helpen
als middel tegen tandpijn bij kinderen
en het werd, in amuletvorm, gebruikt
als bescherming tegen heksen en
geesten.
Op de raadsvergadering was de
wethouder gekleed in een oranje
pullover, helemaal ter ere van de te
stellen vraag over de kroningsboom.
Alle Lof van deze kant.
De burgermeester vertelde een
onderdeel van de festiviteiten zal zijn
een kroningsboom te planten.
Het college  had ook  niet kunnen
achterhalen of er   Juliana en Beatrix
bomen in onze gemeente zijn.
Op onze vraag waar eventueel een boom
geplant zal worden is het college van
plan om en drietal locaties te
publiceren en de bevolking te laten
kiezen, dus houdt WeekInWeekUit goed
in te gaten als u mee wilt beslissen

Bronneger, 13 februari 2013
Harko Braam
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Zuiderdiep 553

7876 BH Valthermond

www.tobbenwonen.nl

Uitnodiging

Jaarvergadering 2013

          Borger - Odoorn

woensdag 27 maart  2013

in een Ontmoetingszaal ’t Anker,

Hoofdstraat 9-11,

Borger.

Aanvang:  20.00 uur  (zaal open om 19.45 uur )

Maak kennis met

CDJA Drenthe voorzitter Roy Meijer!
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Vernielingen met oud en nieuw

Als CDA fractie hebben we de
mondelinge vraag in de Raad gesteld
voor hoeveel er is vernield tijdens de
jaarwisseling.  En hoe het was afgelopen
met de hufter proof verkeersborden.
Wat dit laatste betreft worden deze pas
in 2013 bij vervanging gemonteerd
Schade:
In eerste instantie noemde de
burgemeester een bedrag, waarop direct
de vraag werd gesteld of alle
vernielingen  in  de  nieuwjaarsnacht
hebben plaatsgevonden.
De burgemeester heeft dit nader
uitgezocht en is  erop terug gekomen.
Bij nader onderzoek bleek dat puur in de
nacht en schade is ontstaan van 7000
euro,  aan  vernield  straatmeubilair,
plaatsnaamborden en verkeersborden
Inde loop van het jaar komt daar nog
een 10.000 euro bij.
Daarnaast komen er eenzelfde bedragen
bij voor de ambtelijke uren om een en

ander te repareren.
Rekenen we de gebouw schade daar ook
bij dan komen we op een totaal van
35.000 euro
Het gekke van dit bedrag is dat er geen
geld wordt gereserveerd voor
vernielingen, maar dat er ook nooit een
aanvullend budget voor wordt
gevraagd, het loopt weg in de
bedrijfsvoering.
Ook blijkt dat er te weinig aan wordt
gedaan om schade te verhalen en zelfs
van veroorzaakte schades worden de
schademeldingen worden niet
opgenomen.
Hier zal in de toekomst aandacht
worden geschonken. Want veroorzaakte
schades worden normaal gesproken via
de  aansprakelijkheids  verzekeringen
vergoed.

Bronneger, 13 februari 2013
Harko Braam
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:

Overlijden Gerrit Kornelis

Wij ontvingen het bericht van het overlijden van

uit Buinen.
Hij is 17 februari jl na een langdurig ziekbed in de
leeftijd van 68 jaar thuis overleden.
Wij herinneren ons Gerrit als een actief CDA lid.
In het bijzonder bij plakken van verkiezingsposters
voor verkiezingen en het bezorgen van dit
contactblad.
Wij wensen zijn vrouw, kinderen en kleinkinderen
sterkte die verlies te verwerken.
Dat jullie de troost mogen ervaren van God en
mensen om hen heen.

Bestuur CDA Borger-Odoorn

Gerrit Kornelis
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CDA Borger-Odoorn op bezoek bij

Hoornstra B.V. Nieuw Buinen.

“Een gezonde economie schept banen en
stelt mensen in staat om te participeren
in  hetarbeidsproces.
Economische groei en werkgelegenheid
is nauwelijks te beïnvloeden door de
gemeentelijke overheid, maar de
gemeente kan wel bijdragen aan goede
randvoorwaarden en daardoor de
economische ontwikkeling stimuleren.
Het CDA vindt dat ondernemers ruimte
moeten krijgen voor beïnvloeding van
het gemeentelijk economisch beleid.
Structureel overleg met ondernemers is
een vereiste om goed zicht te krijgen op
de kansen voor een te voeren
arbeidsmarktbeleid”.

Om in de praktijk te zien hoe het ervoor
staat met één van deze ondernemers
heeft het CDA BorgerOdoorn op vrijdag
25 januari een bezoek gebracht aan de
firma Hoornstra te NieuwBuinen.
In 1985 is Hoornstra opgericht en het
bedrijf heeft op dit moment drie
aandeelhouders de heren Hoornstra,
Timmermans en Naaijer.

Op het pand aan het Noorderdiep zijn 4
bedrijven gevestigd te weten; Hoornstra
B.V., Milieu + recycling, Avitec en Perfect
Payroll. Er werken bij deze bedrijven
150 mensen. Een  groot deel van de
werknemers van de firma Hoornstra
komt uit de gemeente BorgerOdoorn.
Hoornstra heeft getracht een
energiezuinig pand neer te zetten zonder
gebruik van gas, dus met aardwarmte,
warmtekrachtkoppeling en zeer
binnenkort ook met zonnepanelen. Al

met al zal het pand dan vrijwel
energieneutraal zijn. Dat dit pand is
gebouwd op het oude AVEBE terrein
spreekt het CDA erg aan wij zijn
namelijk van mening dat: ” eerst de
kwaliteiten van de bestaande en nog

beschikbare bedrijfskavels optimaal

ingezet dienen te worden alvorens

nieuwe bedrijfsterreinen te ontwikkelen”.

Dit is beter voor het gebruik van ruimte
binnen de gemeente. En kan voor de
ondernemer voordeel opleveren zoals in
het geval  van Hoornstra die gebruik
maakt van de oude silo’s van AVEBE om
grond en sloopmateriaal in op  te slaan.

Aan de hand van een fotopresentatie
neemt de heer Timmermans ons mee
langs de verschillende werkzaamheden
die door Hoornstra worden uitgevoerd.
Van de opdrachten die Hoornstra krijgt
komt 90% van de overheid of semi
overheid. En de meeste werkzaamheden
worden uitgevoerd binnen een straal
van 50 km van Nieuw Buinen. Om
opdrachtgevers te ontzorgen wordt er de
laatste jaren steeds meer voor gekozen
om het volledige project in handen te
nemen. Zo heeft Hoornstra een
omgevingsmanager in dienst die praat
met omwonenden van projecten en
worden er websites ontwikkeld om
bewoners en ondernemers te voorzien
van informatie over een project. Een
mooi voorbeeld hiervan, binnen onze
gemeente, is de website ten behoeve van
de renovatie van het plein in Odoorn
(www.pleinplanodoorn.nl). >>>
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>>>Tijdens de rondleiding werd
duidelijk wat het allemaal  inhoudt om
te voldoen aan de verschillende
kwaliteitssystemen  en  certificeringen
die er zijn  in de bouw en
recylcingsector.  Ook  de  werkplaats
waar Hoornstra in eigen hand al het
onderhoud uitvoert voor alle auto’s,
tractoren, bedrijfswagens en machines
was indrukwekkend om te zien.

De CDA delegatie dankt de firma
Hoornstra en de heer Timmermans voor
de hartelijke ontvangst en de
informatieve middag.

Vraag

en

Aanbod

In ons vorig contact blad vroeg  ik voor
een vluchteling die in onze gemeente is
komen wonen, voor zijn inburgercursus,
een nog bruikbare laptop of computer.
In eerste instantie via deze oproep niet
geslaagd.
Nadat iemand van de PKN kerk in Borger
een computer aanbood en bij hem had
geïnstalleerd , kreeg  ik alsnog
aanbiedingen op de oproep.
Nu kan ik de vraag dus omkeren, weet u
iemand die dringend een computer
nodig heeft en die via de reguliere
voorzieningen daar niet  in kan
voorzien dan hoor ik dat graag
Harko Braam

Werken in

Duitsland

Op 14 februari 2013 was er een
openbare informatieve Raad over het
werken in Duitsland.
Als inleiders waren er de heer Groen,
directeur van de Eems Dollard Regio en
de heer van der Veen van het UWV.
In onze omgeving is 7,2 % werkloosheid,
aan de ander kant van de grens is dit
2,6 %.
Is werken over de grens aantrekkelijk?
De lonen liggen lager, je verliest 2 %
AOW per jaar, en geen hypotheekaftrek
van een eigen huis. Ook moet je de taal
goed beheersen.
Maar voor iemand in de WW of later de
bijstand kan het een aantrekkelijk
rekensommetje zijn om te kijken of het
perspectief geeft.
Het UWV is daar op alle fronten mee
behulpzaam.
Vrijwel in alle sectoren worden mensen
gezocht en met name in de
maakindustrie is er veel behoefte aan
vakwerklieden, die nu zelfs uit China, en
Ierland worden gehaald.
De EDR heeft een zoekmachine
ontwikkeld, waarop het gemakkelijk is
in het Duits of Nederlands vacatures te
zoeken.
Begeleiding vanuit de EDR en UWV is
actief  voorhanden.
De zoek machine heet:
www.edr.jobroter.eu

Harko Braam
Bronneger, 15 februari 2013
0599  565317
harkobraam@gmail.com
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